Computer games

Some years ago computer games were quite simple and rare and the scientific research concluded that they stimulated good results at school and at work. But what about modern games that have become quite complicated and absolutely available for everyone?

Many children start playing computer games at the age of 4 or 5. For most of them it isn’t a problem but some of them become addicts. More and more small kids and teenagers tend to spend the majority of their spare time on front of the computer or some other electronic gadget. A recent study has showed that every third pupil plays computer games at least 30 hours a week! Addiction to games leads to serious problems such as stealing money to pay for the next level or to buy a new game, failing to do homework and even missing school classes. Just several years ago schoolchildren used to play sports, go out with friends or read books in their free time but the new technological era has made their way of life fundamentally different.

Doctors claim that computer games affect those parts of the brain related to vision and movement. Spending hours in front of the screen is harmful for children’s eye-sight. Moreover, sitting in the same place for hours can lead to obesity and postural disorder. Another problem is violent action games where children have to fight their enemies. This type of games often causes aggressive children’s behavior.

Although quite a lot of games are useless and just a waste of time, at the same time the research has showed some positive results of playing the computer. There are such games (educational and sports games, simulations, puzzles) which increase concentration and memory abilities, they enhance rapid reaction, logical activity and develop strategic way of thinking.

Thus, every medal has its reverse. Playing computer games is a nice way of entertainment but there is no need to play them all the time. We shouldn’t forget about sports, our family and everyday duties.
Несколько лет назад компьютерные игры были очень просты и редки, а научные исследования показывали то, что они стимулировали хорошие результаты в школе и на работе. Но как насчет современных игр, ставших довольно сложными и доступными абсолютно для всех?

Многие дети начинают играть на компьютере в возрасте 4-5 лет. Для большинства из них это не становится проблемой. Однако некоторые становятся зависимыми.  Все больше и больше маленьких детей и подростков проводят большую часть свободного времени перед компьютером или другим электронным гаджетом. Недавнее исследование показало, что каждый третий школьник играет в компьютерные игры по крайней мере 30 часов в неделю! Игровая зависимость приводит к таким серьезным проблемам, как кража денег для оплаты перехода на следующий уровень или покупки новой игры, невыполнение школьных уроков или даже пропуск школьных занятий. Всего лишь несколько лет назад школьники занимались спортом, гуляли с друзьями на улице или читали книги в свободное время, но новая технологическая эра кардинально изменила их образ жизни.

Врачи заявляют, что компьютерные игры оказывают влияние на те отделы мозга, которые отвечают за зрение и движение. Проведенные часы перед монитором пагубно влияют на детское зрение. Более того, находясь в одном месте на протяжении нескольких часов, у ребенка появляется ожирение и нарушение осанки. Другой проблемой являются жестокие игры в стиле экшэн, в которых дети должны сражаться со своими врагами. Данный тип игр часто приводит к агрессивному детскому поведению.

Несмотря на то, что довольно многие игры бесполезны и являются пустой тратой времени, в то же время исследования показывают кое-какие положительные результаты игры на компьютере. Существуют такие игры (образовательные и спортивные игры, симуляторы, пазлы), которые повышают концентрацию и память, они развивают быстроту реакции, логическую деятельность и стратегический образ мышления.

Таким образом, у каждой медали есть обратная сторона.  Компьютерные игры – это хороший способ развлечения, однако не стоит играть в них все время. Нам не следует забывать и о спорте, о нашей семье и повседневных обязанностях.

 
